



PRESSEMITTEILUNG

Solaris Urbino 18 hydrogen named Bus of the Year 2025!

Hannover / Bolechowo, 16.09.2024

Solaris Urbino 18 hydrogen has been awarded the prestigious Bus of the Year 2025 title by the International Jury of the Bus of the Year. This historic win marks the first time a hydrogen-powered vehicle has received this honour.

The Solaris Urbino 18 hydrogen bus has earned a highly prestigious title of Bus of the Year 2025. The award was presented on September 16 at the IAA Transportation show in Hannover, where Javier Iriarte, CEO of Solaris, accepted the honour. The Bus of the Year award is granted by the International Jury of the Bus of the Year.

This achievement is particularly significant for Solaris, as it is the first time a hydrogen bus has won in the competition. The Solaris Urbino 18 hydrogen stands out with its cutting-edge hydrogen technology, which allows it to travel up to 600 kilometres on a single refuelling without any emissions – making it a sustainable and efficient solution for modern public transport. Solaris is a European leader in hydrogen technology, having delivered over 260 hydrogen buses, with nearly 600 more on order.

Sonstige Informationen

Mateusz Figaszewski

Institutional Partnerships and External Relations Director
Tel.: +48 61 66 72 347
Mobil: +48 601 652 179
Fax: 48 61 66 72 345
email: mateusz.figaszewski@solarisbus.com

Über die Firma

Solaris Bus & Coach sp. z o.o. ist einer der führenden europäischen Hersteller von Stadt- und Überlandbussen mit Schwerpunkt auf die Entwicklung von emissionsfreien Fahrzeugen, d. h. Elektro-, Wasserstoff- und Oberleitungsbussen. Dies bedeutet zugleich das breiteste Angebot an emissionsfreien Fahrzeugen auf dem europäischen Markt und die Position des Marktführers in diesem Marktsegment mit einem Anteil von 15,2%. Knapp 25.000 bisher gelieferte Solaris-Fahrzeuge sind bereits in 33 Ländern und 850 Städten in ganz Europa und außerhalb im Einsatz. Solaris ist Teil der spanischen Gruppe CAF (Construcciones y Auxiliar de Ferrocarriles) S.A. Vom Konzept über die Entwicklung bis hin zur Fertigung entstehen Solaris-Busse in Polen. Alle Aktivitäten des Herstellers stehen im Einklang mit seiner Markenbotschaft: „Wir ändern das Gesicht des ÖPNV“. Solaris ist auch ein aktiver Partner für städtische Verkehrsbetriebe und bietet ihnen umfassende Unterstützung bei der Umstellung auf emissionsfreie Mobilität.